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Mă numesc Thirt Anemona, iar în anul
universitar 2022-2023 am studiat pentru întreg anul
IV la universitatea Julius-Maximilians din Würzburg,
Germania. A fost o perioadă care m-a ajutat să mă
dezvolt foarte mult pe toate planurile și recomand
această mobilitate Erasmus oricărui student care
dorește să iasă din zona de confort. Astfel, în acest
raport narativ voi descrie anumite detalii legate de
experiența mea pentru oricine este interesat să aleagă
acest oraș.

Würzburg este un oraș mai mic care are în jur
de 130.000 de mii de locuitori, dintre care un procent
cuprinzător îl ocupă studenții germani, dar și cei
internaționali. Se află în zona Bavaria, la o oră distanță
de orașele Frankfurt și Nürnberg. Comunitatea
Erasmus este destul de mare, eram în fiecare semestru
în jur de 400 de studenți și se organizau multe activități
pentru noi în fiecare săptămână.

Universitatea oferă pentru studenții Erasmus cursuri intensive de germană cu o
lună înainte de începerea anului universitar și se pot continua aceste cursuri și în timpul
semestrului. Eu am învățat această limbă într-un liceu german, de aceea am ales să vin în
octombrie și să nu particip la cursul intensiv. La început a fost mai greu sămă obișnuiesc
cu accentul lor și cu rapiditatea cu care vorbesc ei, astfel că în primele luni a fost o mică
provocare să înțeleg ce vorbeau profesorii în timpul cursurilor. A fost mai greu când
trebuia să înțeleg ce vorbeau pacienții în timpul stagiilor, deoarece majoritatea foloseau
dialectul specific zonei din care proveneau.

Informații despre cazare am primit de la coordonatorul Erasmus din Würzburg,
iar eu am ales sămă cazez la cămin, care se afla la cinci minute de mers pe jos de spitalul
universitar. În acest cămin sunt apartamente pentru o persoană cu baie și bucătărie
proprie sau apartamente cu două camere separate și cu baie și bucătărie comună, costul
chiriei fiind de aproximativ 300€. Ca să fiu sinceră, am avut așteptări mult mai mari
legate de cazare, am rămas puțin dezamăgită de cum arăta cazarea mea pentru că în poze
arătau mult mai bine camerele din acel cămin. Corpul de clădire este mai vechi ce e
drept, dar din fericire sunt alte cămine prin oraș care sunt mai nou construite și care
sunt aproximativ la același preț pentru chirie sau au un prețmai ridicat.

Cursurile aveau loc în amfiteatrele spitalului. Unele dintre ele erau interactive,
profesorii invitând pacienții să povestească despre problema lor și se făcea o anamneză
la comun într-un fel. Apoi profesorii ne puneau nouă întrebări după ce ne arătau datele



de laborator și alte investigații pentru a da un diagnostic prezumtiv. Alte cursuri erau
bazate mult pe statistici și studii, nu se intra foarte mult în detalii și nu se explicau prea
multe. Toate materiile se bazau pe studiu individual, pentru examene ne erau date mai
multe surse din care puteam învăța, doar că erau recomandări și deci nu exista un suport
de studiu propriu-zis. Pentru stagii aveam nevoie doar de halat, iar acestea erau puse la
dispoziție de către spital și trebuia sa le înapoiem la sfârșitul fiecărui
stagiu pentru a fi spălate. Când aveam stagii, eram maxim șase studenți
în grupă și mergeam câte trei la un pacient pentru a face anamneza și
examenul obiectiv, urmând apoi să discutăm cazul cu medicul care ne

avea pe noi în grija lui. Mi-a plăcut cum era
digitalizat totul, medicii aveau un computer
mobil de unde ne arătau toate investigațiile
efectuate pacientului cu care am vorbit. Au
fost câteva stagii care erau mai dinamice pe
lângă cele cu vizitele la pacienți, de exemplu
la chirurgie am avut un stagiu pentru suturi,
iar altul pentru laparoscopie. Unul dintre
stagiile de la radiologie a fost dedicat
radiologiei intervenționale. În acest context,
am lucrat în echipe de câte doi pentru a învăța cum se face o
angioplastie cu stent pe un simulator. Printre altele,
examenele au fost tip grilă și se dădeau pe tabletă. Mi s-au
părut destul de grele și din cauza faptului că a trebuit să învăț
totul în germană, fiind obișnuită cu terminologia medicală din
România. A trebuit să adopt un alt stil pentru a învăța în timp
util și bineînțeles că perioada sesiunii a fost destul de grea.
Pe lângă facultate a fost timp și pentru a cunoaște ceilalți

studenți Erasmus și am închegat prietenii frumoase acolo. Am întâlnit studenți din foarte
multe țări și am învățat despre cultura lor și despre unele diferențe sau asemănări care
există între cultura lor și cea românească. Am călătorit în unele orașe din Germania și
evident că nu am putut să ratez capitala, Berlinul. Nu a fost timp pentru monotonie,
aproape în fiecare zi avea loc un eveniment sau ne întâlneam noi în cămin sau prin oraș.
Locația orașului este oportună pentru călătorit, fiind în mijlocul Germaniei.



În concluzie, recomand o mobilitate Erasmus cu tot dragul oricărui student care
dorește să se descopere pe sine. A fost o perioadă foarte frumoasă din viața mea, deși am
avut și momente mai grele, dar nimic nu a putut să mă oprească din drum. Mă bucur că
nu am ratat această oportunitate de a vedea cum funcționează un alt sistem medical și de
a forma amintiri dragi mie.


